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Bespreking tussen een d e l e g a t i e u i t de 
Raad voor Europese Zaken en de heer Jenkins, 

v o o r z i t t e r van de Europese Commissie, 
gehouden op maandag 19 november 197 9 i n het 

Catshuis van 12.00 t o t 13.00 uur 

Aanwezig van Nederlandse k a n t : de m i n i s t e r s Van Aardenne, 
Albeda, G i n j a a r , Van der Klaauw, Van der Stee en 
Tuijnman en s t a a t s s e c r e t a r i s Van der Mei, alsmede 
de heren Van B e r c k e l (BZ), Van de Graaf (AZ), 
De Grooth (EZ), Van I t t e r s u m ( F i n ) , Lubbers (PVEG), 
Posthumus Meyjes (BZ), Rutten (EZ), De Zeeuw (LV), 
Merckelbaeh ( s e c r e t a r i s ) en Rade ( a d j u n c t - s e c r e t a r i s 

Van de kant van de Commissie: v o o r z i t t e r Jenkins en de heer 
T i c k e l l 

M i n i s t e r Van der Klaauw s t e l t voor h e t gesprek langs 
de l i j n e n van de agenda van de komende Europese Raad t e 
voeren, met u i t z o n d e r i n g van h e t probleem van de b i j d r a g e 
van het Verenigd K o n i n k r i j k . D i t punt z a l l a t e r a f z o n d e r l i j k 
behandeld worden. Spreker v r a a g t of er over h e t agendapunt 
economische en s o c i a l e s i t u a t i e i n de Gemeenschap veel 
d i s c u s s i e t e verwachten i s . 

De heer Jenkins d e e l t mede dat de Commissie zoals 
g e b r u i k e l i j k een r a p p o r t over d i t onderwerp aan de Europese 
Raad z a l voorleggen. Voor wat de economische s i t u a t i e be
t r e f t z a l het b e e l d d a t i n d i t r a p p o r t wordt geschetst v r i j 
somber z i j n en d i t met name gezien de verontrustende ont
w i k k e l i n g van de o l i e p r i j s . De s t i j g i n g van deze p r i j s h e e f t 
e r n s t i g e gevolgen voor de i n f l a t i e , met name voor het 
Verenigd K o n i n k r i j k . Gevreesd moet worden dat de economische 
g r o e i i n 1980 minder dan de voorspelde 2% z a l bedragen en 
d i t ondanks de g e t r o f f e n stimuleringsmaatregelen. Met be
t r e k k i n g t o t de s o c i a l e s i t u a t i e i n de Gemeenschap merkt 
spreker op.dat de op 8 november gehouden bijeenkomst met 
werkgevers en werknemers, w a a r b i j over h e r v e r d e l i n g van de 
arbeid i s gesproken, i n een c o n s t r u c t i e v e sfeer i s ver
lopen. A l i s m o e i l i j k i n t e zien hoe het probleem van de 
werkloosheid opgelost zou kunnen worden door een herverde
l i n g van de a r b e i d , toch was deze bespreking b e l a n g r i j k 
voor het algehele s o c i a l e k l i m a a t . Een s o c i a a l c o n f l i c t op 
d i t moment zou grote gevolgen voor de EG hebben. Deze 
l a a t s t e overweging l e i d t spreker ertoe eveneens veel belang 
te hechten aan de r e s o l u t i e s d i e door de Sociale Raad z u l l e n 
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worden opgesteld. De voorbereidingen voor deze r e s o l u t i e s , 
o.a. i n COREPER, verlopen v r i j s t r o e f . Gehoopt mag worden' 
dat voortgang m o g e l i j k z a l b l i j k e n . 

M i n i s t e r Albeda meent dat de huidige discussies 
op Gemeenschapsniveau over h e r v e r d e l i n g van de arbeid een 
goede gelegenheid bieden om de ontwikkelingen rond d i t 
vraagstuk binnen iedere l i d s t a a t na t e gaan. Deze n a t i o 
nale o n t w i k k e l i n g e n z u l l e n overigens beïnvloed worden door 
de d i s c u s s i e s op Gemeenschapsniveau. Zo v a l t nu a l een 
doorwerking t e constateren op de meningsvorming binnen 
Nederland van de r e s o l u t i e s d i e aan de Europese Raad 
v o o r l i g g e n . Spreker verwacht n i e t d a t een h e r v e r d e l i n g 
van de a r b e i d de werkloosheid geheel z a l opheffen. 
Integendeel, de k o s t e n s t i j g i n g d i e met een eventuele her
v e r d e l i n g gepaard gaat zou z e l f s t o t een toeneming van d i e 
werkloosheid kunnen l e i d e n . D i t zou a l l e e n vermeden kunnen 
worden i n d i e n men een h e r v e r d e l i n g zou koppelen aan een 
loonmatiging. De h u i d i g e s i t u a t i e komt erop neer dat men 
e n e r z i j d s n i e t b e r e i d i s i n s n e l tempo over t e gaan t o t 
een h e r v e r d e l i n g van de a r b e i d . Anderzijds echter i s het 
b e l a n g r i j k om de d i a l o o g met de s o c i a l e p a r t n e r s en met 
name de vakbeweging gaande t e houden. Spreker acht de 
v o o r u i t z i c h t e n hoopgevender dan een h a l f j a a r geleden. 

De heer Jenkins s i g n a l e e r t een v e r s c h i l i n onder
handelingstechnieken op n a t i o n a a l - en op Gemeenschapsniveau. 
Het l i j k t n i e t m o g e l i j k om d i t probleem geheel op Gemeen
schapsniveau t e behandelen, a l dienen beide s o c i a l e 
p a r t n e r s w e l o v e r t u i g d t e worden van het nut van de bespre
kingen op d i t niveau. De beste opzet zou z i j n om op 
Gemeenschapsniveau een algemeen kader overeen t e komen, 
dat dan daarna op n a t i o n a a l niveau i n g e v u l d zou kunnen 
worden. Spreker s l u i t z i c h aan b i j de gemaakte opmerking 
dat een t e s n e l l e i n v o e r i n g van een h e r v e r d e l i n g negatieve 
gevolgen zou hebben. Aan de andere kant i s het geboden, met 
het oog op h e t s o c i a l e k l i m a a t , om de wensen van de vak
beweging t a c t i s c h t e benaderen. D i t i s de l a a t s t e maanden 
overigens v e r g e m a k k e l i j k t omdat deze wensen minder absoluut 
naar voren z i j n gebracht. Deze o n t w i k k e l i n g h e e f t de werk
gevers eveneens een soepeler standpunt doen innemen, h e t 
geen t o t een t o e n a d e r i n g h e e f t g e l e i d . D i t d i e n t t o e g e j u i c h t 
t e worden, z e l f s i n d i e n men t w i j f e l s k o e s t e r t omtrent het 
gunstige e f f e c t van een h e r v e r d e l i n g van de a r b e i d op de 
werkloosheid. Overigens v e s t i g t spreker de aandacht op een 
ander element dat van g r o o t belang i s voor deze problema
t i e k , n.1. de o n t w i k k e l i n g van de demografische s t r u c t u u r 
binnen de Gemeenschap. Op h e t moment dat een graduele 
invoer van een h e r v e r d e l i n g van de arbeid e f f e c t z a l gaan 
s o r t e r e n , n.1. midden t a c h t i g e r j a r e n , z a l h e t a c t i e v e 
deel van de b e v o l k i n g p r o c e n t u e e l afnemen, hetgeen t o t een 
t e k o r t aan arbeidskrachten z a l l e i d e n . W e l l i c h t zou deze 
verwachte o n t w i k k e l i n g b i j de discussies omtrent een ver
k o r t i n g van de arbeidsduur betrokken moeten worden. 

M i n i s t e r Albeda v r a a g t i n hoeverre er een ver
s t e r k t e coördinatie tussen de~EfoFin-Raad en de Sociale 
Raad zou dienen p l a a t s t e vinden. 

De heer Lubbers merkt op dat er inderdaad i n d i e 
z i n een gebrekkige coördinatie p l a a t s v i n d t , dat de 
permanente vertegenwoordigers de economische aspecten van 
het probleem b e k i j k e n , teïwijl op een l a t e r t i j d s t i p de 
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plaatsvervangend permanent vertegenwoordigers de s o c i a l e 
kant van de zaak analyseren. 

M i n i s t e r Van Aardenne meent dat men n i e t van 
een aparte behandeling kan spreken, aangezien u i t e i n d e l i j k 
toch t o t een Gemeenschapsstandpunt ten aanzien van d i t 
probleem z a l moeten worden gekomen. 

M i n i s t e r Van der Klaauw s t e l t het agendapunt 
energie aan de orde. Spreker vraagt of er nog een 
Commissiedocument over d i t onderwerp verwacht kan worden. 

De heer Jenkins beantwoordt deze vraag bevestigend 
en l i c h t enkele b e l a n g r i j k e elementen u i t d i t document toe. 
A l l e r e e r s t k o n d i g t spreker aan dat de t i j d e n s de v o r i g e 
Europese Raad t e S t r a a t s b u r g overeengekomen beperking van 
het o l i e v e r b r u i k t o t 500 min. ton voor 1979 n i e t gehaald 
z a l worden, aangezien h e t v e r b r u i k h o o g s t w a a r s c h i j n l i j k 
20 min. ton hoger z a l l i g g e n . Deze o v e r s c h r i j d i n g van het 
p l a f o n d hangt t e n dele samen met de strenge w i n t e r . Als 
gevolg van d i t hogere v e r b r u i k z a l de i n t e r n a t i o n a l e druk 
op de Gemeenschap toenemen om de overeengekomen beperking 
van de i n v o e r van o l i e , waartoe eveneens t e Straatsburg 
werd b e s l o t e n , i n n a t i o n a l e contingenten onder t e verdelen. 
De Commissie acht het w e n s e l i j k om a l voor 1980 t o t het 
s t e l l e n van n a t i o n a l e i n v o e r d o e l s t e l l i n g e n over t e gaan. 
Omtrent een ander onderdeel van h e t t e verwachten Commissie
document - de p e r s p e c t i e v e n ' t o t 1990 - merkt spreker op dat 
de Commissie z a l v o o r s t e l l e n om h e t aandeel van kolen en 
kernenergie i n de t o t a l e e n e r g i e v o o r z i e n i n g op t e voeren 
t o t 7 0 a 75% van h e t t o t a a l . Een opvoering van de kolen-
p r o d u c t i e i s e s s e n t i e e l en z a l psychologisch m a k k e l i j k e r 
t e bereiken z i j n dan h e t v e r g r o t e n van de energieproductie 
door middel van kernenergie. Voor wat deze kernenergie 
b e t r e f t l o o p t de Gemeenschap achter op haar programma. 
I n d i e n men onder de gestelde i n v o e r d o e l s t e l l i n g w i l b l i j v e n 
i s het echter e s s e n t i e e l om beide genoemde componenten t e 
ontwikkelen. 

M i n i s t e r Van Aardenne acht het minder w e n s e l i j k om 
s t r e e f c i j f e r s omtrent gebruik en invoer t e s t e l l e n i n d i e n 
deze n i e t haalbaar b l i j k e n . D i t h e e f t een a a n t a s t i n g van 
onze geloofwaardigheid t o t gevolg. Overigens z i j n de voor
bereidende besprekingen om t o t een d o e l s t e l l i n g voor 1980 
te'komen reeds begonnen. Deze z u l l e n i n de loop van . 
december t o t een a f r o n d i n g moeten komen, o.a. t i j d e n s de 
Energie Raad en i n het IEA. Omtrent de n a t i o n a l e menings
vorming over kernenergie memoreert spreker dat binnenkort 
een brede maatschappelijke d i s c u s s i e van s t a r t z a l gaan. 
Het i s van g r o o t belang dat deze d i s c u s s i e goed gestruc
t u r e e r d p l a a t s v i n d t . Overigens z u l l e n pas i n 1985 nieuwe 
ker n c e n t r a l e s nodig z i j n . I n d i e n de d i s c u s s i e p o s i t i e f 
wordt besloten z u l l e n de eerste k e r n c e n t r a l e s i n 1990 van 
s t a r t kunnen gaan. 

De heer Jenkins i s eveneens van mening dat het 
s t e l l e n van onhaalbare s t r e e f c i j f e r s vermeden d i e n t t e 
worden. Aan de andere kant i s h e t , met name met het oog 
op de Verenigde Staten en de G o l f s t a t e n , m o e i l i j k t e ver
dedigen om te weigeren r e a l i s t i s c h e d o e l s t e l l i n g e n t e aan
vaarden. Spreker i n f o r m e e r t of a l een o n t w i k k e l i n g i n de 
n a t i o n a l e meningsvorming omtrent kernenergie v a l t t e 
bespeuren. 
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M i n i s t e r Van Aardenne beantwoordt deze vraag 
ontkennend. I n de o p i n i e p e i l i n g e n i s nog steeds sprake 
van een k l e i n e meerderheid d i e een a f w i j z e n d standpunt 
inneemt. 

Op een vraag van m i n i s t e r Van der Klaauw 
h i e r o v e r d e e l t de heer Jenkins mee dat de Verenigde 
Staten t i j d e n s de IEA-bijeenkomst van a.s. december aan 
de Gemeenschap z u l l e n vragen om aan een i n v o e r d o e l s t e l l i n g 
mee t e werken. Met b e t r e k k i n g t o t het probleem I r a n kan 
opgemerkt worden dat de Gemeenschap 7% van z i j n t o t a l e 
invoer u i t d i t land b e t r e k t . 

De heer Posthumus Meyjes i s van mening dat de 
Verenigde Staten w e l l i c h t aan de Gemeenschap z u l l e n vragen 
om n i e t van de huildige problemen tussen de Verenigde 
Staten en I r a n gebruik t e maken om de eigen invoer u i t 
I r a n t e v e r g r o t e n . 

M i n i s t e r Van der Klaauw acht h e t n i e t u i t g e s l o t e n 
d a t een v e r s l e c h t e r i n g van de toestand i n I r a n t o t een 
u i t v o e r s t o p voor o l i e kan l e i d e n . 

M i n i s t e r Van Aardenne h a a l t de heer Van Lennep 
aan d i e h e e f t verkondigd dat er i n de t a c h t i g e r j a r e n een 
s u r p l u s aan o l i e z a l z i j n en d i t gezien de t e verwachten 
lagere economische g r o e i i n de OESO-landen. 

M i n i s t e r Van der Klaauw meent d a t eventuele 
negatieve o n t w i k k e l i n g e n i n I r a n d i t beeld d r a s t i s c h kunnen 
w i j z i g e n . 

De heer Jenkins s i g n a l e e r t een s t i j g i n g van het 
o l i e t e k o r t gedurende de afgelopen maanden. Voor het midden 
van de t a c h t i g e r j a r e n moet worden gevreesd d a t er een 
t e k o r t z a l ontstaan en d i t omdat de OPEC-productie, d i e 
door ons voor de tweede h e l f t van de t a c h t i g e r j a r e n op 
40 min. vaten per dag was geschat, w a a r s c h i j n l i j k n i e t 
hoger z a l l i g g e n dan 31 min. vaten per dag. 

M i n i s t e r Van Aardenne acht de u i t s p r a a k van de 
heer Van Lennep ook a l l e e n bedoeld voor de k o r t e t e r m i j n . 

De heer Jenkins d e e l t desgevraagd nog mee d a t het 
Commissiedocument 21 november 's avonds beschikbaar z a l 
z i j n . 

M i n i s t e r Van der Klaauw s t e l t h e t r a p p o r t van de 
d r i e w i j z e n aan de orde. D i t r a p p o r t z a l pas t i j d e n s de 
komende Europese Raad openbaar worden gemaakt en d i t voor
na m e l i j k op Franse aandrang. Spreker i s van mening d a t deze 
l a t e v e r s c h i j n i n g t o t gevolg h e e f t dat een i n h o u d e l i j k e 
d i s c u s s i e van d i t r a p p o r t t e Dublin onmogelijk wordt. De 
Europese Raad z a l d i t dossier t e r u g dienen t e v e r w i j z e n 
naar de Algemene Raad, d i e dan de behandeling van het 
r a p p o r t i n de Europese Raad van Venetië moet voorbereiden. 
Het i s immers b e l a n g r i j k d a t de b e s l u i t v o r m i n g omtrent d i t 
r a p p o r t volgens de normale communautaire procedures wordt 
voorbereid. I n d i e n de Europese Raad van Dublin a l t o t een 
i n h o u d e l i j k e behandeling zou overgaan, bestaat het r i s i c o 
dat s l e c h t s enkele v o o r s t e l l e n van de d r i e w i j z e n worden 
besproken, t e r w i j l de r e s t van het r a p p o r t i n de vergeet
hoek v e r d w i j n t . Spreker i n f o r m e e r t t e n s l o t t e naar de 
Commissie-evaluatie van het rapport-Spierenburg. 
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De heer Jenkins merkt ten aanzien van het 
rapport van de d r i e w i j z e n op dat het hem minder raad
zaam voorkomt om t e wachten met p u b l i c a t i e t o t en met 
de Europese Raad. Gezien het grote gevaar dat het toch 
voordien zal u i t l e k k e n was het w e l l i c h t eleganter 
geweest om het z e l f i n de openbaarheid t e brengen. 
Overigens erkent spreker dat de bevoegdheid om t e be
s l i s s e n omtrent p u b l i c e r i n g u i t e r a a r d geheel en a l b i j 
de Europese Raad l i g t . Spreker i s het met m i n i s t e r 
Van der Klaauw eens dat de a.s. Europese Raad s l e c h t s 
een p r e l i m i n a i r e d i s c u s s i e aan het r a p p o r t zou dienen 
te w i j d e n . De Algemene Raad zou daarna t o t een grondige 
behandeling moeten overgaan, waarna t e Venetië goed 
voorbereide b e s l u i t e n kunnen worden genomen. Spreker 
meent verder dat h e t aan h e t V o o r z i t t e r s c h a p overgelaten 
d i e n t t e worden i n welke vorm z i j h et Europese Parlement 
v e r s l a g w i l doen over de Europese Raad. Ten aanzien van 
het rapport-Spierenburg merkt spreker op dat d i t goed 
door de Commissie i s ontvangen. De Commissie z a l ernaar 
streven om de g r o t e meerderheid van de i n het r a p p o r t 
v e r v a t t e v o o r s t e l l e n nog t i j d e n s deze z i t t i n g s p e r i o d e t e 
v e r w e z e n l i j k e n . H i e r b i j z a l de medewerking van de Raad 
echter n o o d z a k e l i j k z i j n . 

M i n i s t e r Van der Klaauw s t e l t a l s l a a t s t e onder
werp de v o o r u i t z i c h t e n voor h e t Europa i n 1990 aan de 
orde, w a a r b i j met name de t e l e m a t i e k een c e n t r a l e p l a a t s 
inneemt. • 

De heer Jenkins acht h e t van gro o t belang dat er 
een grondige d i s c u s s i e over h e t b i n n e n k o r t h i e r o v e r t e 
v e r s c h i j n e n Commissiedocument p l a a t s v i n d t , aangezien het 
h i e r een e s s e n t i e e l onderwerp b e t r e f t . Het gevaar i s 
imners aanwezig dat indien de Gemeenschap nalaat cm nu de nodige 
aandacht aan de ontwikkelingen binnen de telematiek te wijden, men 
het c o ntact met de andere industriële grootmachten zoals 
de Verenigde Staten en Japan v e r l i e s t . Europa zou zodoende 
i n een s o o r t m i d d e n p o s i t i e tussen e n e r z i j d s deze landen en 
and e r z i j d s de o n t w i k k e l i n g s l a n d e n terecht konen hetgeen nauwe
l i j k s a a n t r e k k e l i j k l i j k t . Overigens i s het n o o d z a k e l i j k de 
tel e m a t i e k op Gemeenschapsniveau t e ontwikkelen, aangezien 
de n a t i o n a l e kaders t e beperkt z i j n . D i t dossier h e e f t 
volgens spreker naast technische zeer zeker ook economische 
en p o l i t i e k e aspecten. De ondersteuning d i e de a u t o r i t e i t e n 
yan de Verenigde Staten en Japan geven aan hun n a t i o n a l e 
industrieën d i e z i c h met de t e l e m a t i e k bezighouden, i s aanzien
l i j k g r o t e r dan i n Europa het geval i s . I n het Commissie
document, dat eveneens op 21 november beschikbaar z a l z i j n , 
z a l dan ook v e e l aandacht worden besteed aan de contacten 
tussen overheid en i n d u s t r i e . 

M i n i s t e r Van Aardenne d e e l t de mening van de heer 
Jenkins dat het h i e r een b e l a n g r i j k e problematiek b e t r e f t . 

De S e c r e t a r i s , 


